
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XLVI/2021 

XLVI sesja w dniu 03 sierpnia 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady XLVI sesji nadzwyczajnej Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 14:30  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Pana Wójta Henryka 

Nosowskiego oraz Panią Skarbnik Dianę Czubak. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Maria Deja – uczestniczy w sposób zdalny, 

4. Maria Gajewska  

5. Wiesława Kaczyńska  

6. Sylwester Różycki  

7. Ewelina Suligowska  

8. Katarzyna Taras  

9. Monika Wiecheć  

10. Bogdan Zdon  

11. Mariusz Mirecki - uczestniczy w sposób zdalny, 

12. Adam Stańczyk 

Nieobecni (3) 

Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Małgorzata Burek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził że w obradach 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Martę Regulską. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś ma wnioski bądź uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. Następnie poprosił o przystąpienie do głosowania.  



Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (3)  

Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Małgorzata Burek. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2020-2036, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała zmiany w dochodach i wydatkach, wymienione w załączniku nr 3  

do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko  

na lata 2021 - 2036. 

Pan Zdon poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie Komisji Finansowo-

Budżetowej i Spraw Socjalnych. Proponuje się zmiany w projekcie uchwały o następującym 

brzmieniu: 

 - usunąć w dochodach pkt 3 „zwiększenia planu wydatków o kwotę 200 000 zł. na zadanie 

inwestycyjne „Budowa toru rowerowego typu „Pumptrack” na terenie parku rekreacyjno-

wypoczynkowego w Orońsku”. Źródłem pokrycia będzie dotacja z Województwa 

Mazowieckiego.” 

- wydatki – usunąć pkt 4 „zmniejszenia planu wydatków z przeniesienia o kwotę 56 400 zł.  

z zadania „Modernizacja hydroforni w Orońsku”. Podstawą do zmniejszenia planu na zadanie 

jest fakt przedłużającego się terminu opracowania dokumentacji projektowej. Kwotę 56 400 zł. 

przeniesiono na: oświetlenie Ciepła 18 000 zł., pumptrack 38 400 zł., dodatkowe służby Policji 

4 000 zł.” 



- usunąć pkt 5 „zmniejszenia planu wydatków na zadaniu poprzez przeniesienie o kwotę 24 600 

zł. z zadania „Termomodernizacja budynku hydroforni w Orońsku”. Środki przeniesiono  

do zadania pumptrack.” 

- pkt. 9 zmienia brzmienie „dokonuje się przesunięcia z zadania termomodernizacja budynku 

PSP Wałsnów na zadania: oświetlenie Ciepła 18 000 zł, dodatkowe służby policji 4 000 zł.  

- pkt 11 zwiększenia planu wydatków poprzez przeniesienie kwoty 18 000 zł. na zadanie 

„Zwiększenie bezpieczeństwa na drogach publicznych poprzez budowę oświetlenia ulicznego 

w m. Ciepła”. Środki pochodzą z zadania „termomodernizacja budynku PSP Wałsnów”. 

- usunąć pkt 12 zwiększenia planu wydatków poprzez przeniesienie kwoty 153 000 zł.  

na zadanie „Budowa toru rowerowego typu „Pumptrack” na terenie parku rekreacyjno-

wypoczynkowego w Orońsku”. Plan na zadanie wynosi 353 000 zł. 

Pan Zdon dodał, że był autorem wniosków, po wczorajszym posiedzeniu komisji.  

Pani Suligowska powiedziała, że dzisiaj odbywa się głosowanie. Wiemy z poprzednich 

rozmów, że Radni podchodzą do tego zadania surowo. Gdyby było zapytanie ofertowe  

w tej sprawie, to pomogło by podjąć decyzję.  

Pan Wójt odpowiedział, że faktem jest to, że otrzymaliśmy maksymalne dofinansowanie na to 

zadanie. Jeśli odrzucimy te środki to już nigdy go nie zrealizujemy. To urządzenie jest bardzo 

potrzebne. Sam Marszałek był inicjatorem tego przedsięwzięcia, po odbiorze skateparku. 

Wiem, że jest to konfliktowe miejsce, bo mieszkańcy skarżą się na hałasy, ale pracujemy  

nad tym. Zobowiązuje się, że mogę gościnie pojawiać się, aby prosić o zachowanie kultury  

i spokoju. Zrobiliśmy już nasadzenia, podczas dzisiejszej sesji przesuniemy środki  

na dodatkowe patrole policji w tym obszarze. Zostanie także wybudowane oświetlenie. 

Monitoring będzie czytelny. 

Pani Suligowska powiedziała, że ubolewa nad tym, że nie ma w tej chwili zapytania 

ofertowego. Jestem za tym ponieważ moje dzieci korzystają z Centrum Rekreacji. Mam obawy, 

gdy czytam, że środki mają zostać przesunięte z modernizacji hydroforni w Orońsku. Może 

koszt tego zmieściłby się w granicach dotacji. 

Pan Wójt odpowiedział, że w przyjętych przez nas kosztach jest to ponad 50%. Zakładam,  

że więcej niż 400 000 zł na pewno nie będzie to kosztowało. Modernizacja hydroforni jest 

wstrzymana nie przez pumptrack, ale przez Konserwatora Zabytków, który prowadzi 

postępowanie na tym terenie. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, ze na tym zadaniu są środki 236 755 zł. Końcówka tej kwoty jest  

przeznaczona na wykonanie dokumentacji. Pojawia się pewien problem ze strony projektanta. 

Wstępnie miał przygotować dokumentację na 30 września. Potem jeszcze zgłoszenie budowy. 



Fizyczne wykonanie do końca roku jest zagrożone. Możemy przygotować dokumentację 

przetargową do końca roku i zrobić to jako wydatek niewygasający lub przenieść na rok 2022. 

Zapytanie ofertowe na pumptrack nie wchodzi w grę, ponieważ w przypadku takiej inwestycji 

przeprowadza się procedurę przetargową. Modernizacja hydroforni będzie wykonana,  

ale przedłuża się wykonanie dokumentacji. Po przeniesieniu środków zostanie na to zadanie 

143 600 zł.  

Pan Wójt poinformował, że Gmina Orońsko otrzymała środki na budowę windy w wysokości 

130 000 zł.  

Pani Skarbnik poinformowała, że jeśli kwota przetargowa będzie większa niż 353 000 zł  

to i tak Rada będzie musiała podjąć na sesji decyzję o dołożeniu środków.  

Pani Suligowska stwierdziła, że w takim wypadku można zaryzykować. 

Pani Skarbnik poprosiła, aby Rada przeanalizowała ostatnie dwa lata. Uchwalając budżet 

mieliśmy kredyt w budżecie. De facto nie braliśmy kredytu ani w 2019 ani w 2020 roku. Budżet 

kończyliśmy zawsze z nadwyżką. Może być tak, że na papierze musimy dołożyć pieniędzy  

z kredytu, ale finał będzie taki, że nie będziemy musieli go brać. Kwestia tego, jak ułożą się 

dochody będziemy rozmawiać o tym w grudniu.  

Przewodniczący Rady zapytał Pana Wójta czy wyraża zgodę na wprowadzenie zmian  

do projektu uchwały. Jeśli nie większość Radnych będzie pewnie głosowała przeciwko 

projektowi w całości.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie może się zgodzić na wnioski, które uniemożliwiają wykonanie 

zadania, na które otrzymaliśmy tak dużą dotację. 

Przewodniczący Rady powiedział, żeby jeszcze raz  poddać to pod rozwagę, ponieważ inaczej 

uchwała będzie głosowana w całości i jak nie zostanie przegłosowana to zadania, które nie 

zostały wycofane nie zostaną wprowadzone do budżetu. 

Pan Wójt zapytał, czy teraz będziemy głosować nad każdym wnioskiem Pana Zdona.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że chodzi głównie o zadanie pumptrack,  

aby nie przesuwać środków i pozostawić je na poszczególnych zadaniach. Myślę, że trzeba to 

przegłosować raz.  

Przewodniczący Rady poinformował o treści wniosku Pana Zdona: nie przenosić środków 

finansowych z poszczególnych zadań na zadanie pumptrack, natomiast  na wykonanie 

oświetlenie w Ciepłej przenosi się środki z zadania ”termomodernizacja szkoły  

w Wałsnowie.” 

Radni przystąpili do głosowania w sprawie powyższego wniosku. 



 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęcia wniosku Pana Radnego Bogdana Zdona, zgłoszonego podczas sesji o wprowadzenie 

zmian do projektu uchwały w sprawie WPF na lata 2021-2036 po wyrażeniu zgody przez Wójta 

Gminy Orońsko.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , 

Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Katarzyna Taras , Bogdan Zdon  

PRZECIW (3) 

Renata Bączek , Ewelina Suligowska , Monika Wiecheć  

NIEOBECNI (3) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty, następnie poprosił o przystąpienie 

do głosowania w sprawie podjęcia uchwały wraz ze zmianami. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2036 wraz ze zmianami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (3) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVI/231/2021 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036 wraz ze zmianami została przyjęta. 



 

b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik poinformowała, jak zmienią się kwoty w projekcie uchwale po wprowadzeniu 

zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej.   

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (3) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVII/232/2021 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Orońsko na rok 2021 została przyjęta. 

 

4. Wolne wnioski 

Pani Suligowska poinformowała, że jedna z mieszkanek poprosiła ją o interwencję w sprawie 

zarośniętego chodnika, jadąc w stronę Guzowa. Podziękowała za wymienienie drzwi  

w budynku przedszkola i GKS Oronka.  

Pan Wójt na prośbę Pana Zdona poinformował o wnioskach złożonych do programu Polski 

Ład. Powiedział, że priorytetem jest kanalizacja. Ze środków od Marszałka wykonana zostanie 

ulica Dworska. Składając wniosek do Polskiego Ładu myśleliśmy o kontynuacji zadania  

i o ulicy Cichej oraz ulicy sąsiedniej, której nazwa jeszcze nie została nadana. Drugi wniosek 

dotyczył modernizacji oczyszczalni w Łaziskach, kolejny utworzenia drogi Tomaszów-

Śniadków-Dobrut. Niedługo będą kolejne nabory. Kontrowersje wśród Radnych budziło 

utworzenie nowej drogi. Myślę, że Kierownik skonsultował ten pomysł z Radnym  

z tego okręgu. Ta droga jest strategiczna, łączy drogi wyższej kategorii. Zabudowa przy niej 

będzie celowa. Następne nabory będziemy konsultować razem z Radą.  



Pani Suligowska wspomniała o konieczności zamontowania progów zwalniających  

na ul. Szkolnej. 

Pan Zdon zapytał, dlaczego nie uwzględniono jego wniosku i jako priorytet nie uznano budowy 

sali gimnastycznej przy szkole podstawowej w Ciepłej.  

Pan Wójt odpowiedział, że z racji demografii ta szkoła nie jest przyszłościowa. Wole 

zainwestować w inna szkołę. Myślę, że bardziej przyszłościowa na ten moment jest szkoła w 

Guzowie. Zobaczymy jak będzie się rozwijać demografia. 

Pan Zdon odpowiedział, że demografia to kwestia kolejnych 10 lat.  

Pan Wójt odpowiedział, że taka decyzja jest bardzo poważnym przedsięwzięciem i wymaga 

analizy.  

Pan Zdon zapytał, czy jego wniosek w sprawie utworzenia w dniu 15 sierpnia w Orońsku 

mobilnego punktu szczepień został rozpatrzony pozytywnie.  

Pan Wójt odpowiedział, że urzędnicy zrobili rozeznanie. Szpital przysłał informację,  

jakie warunki trzeba spełniać. Może to wykonać prywatna firma, ale liczą sobie od 8 000 - 

10 000 zł. Pytaliśmy Panią Kierownik ośrodka zdrowia, ale odpowiedziała, że nie weźmie  

na siebie takiej odpowiedzialności w warunkach plenerowych.   

Pan Zdon powiedział, że warto zasięgnąć porady w jaki sposób zrobiła to Gmina Jastrząb. 

 

5. Zamknięcie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki 

zamknął o godz. 15:45 obrady XLVI sesji.  

 

          Protokołowała                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

         /-/ Marta Regulska                                                             /-/  Sylwester Różycki 

 

 

 

Pełne nagranie z XLVI sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji.” 

http://www.bip.oronsko.pl/

